

Protokół Wspólnego
Posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Tułowicach
z dnia 13 października 2025 r.

Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Miejskiego w Tułowicach i trwało od godz. 16³⁰ do godz. 19⁵⁵.

W posiedzeniu udział wzięło 14 radnych.

Nieobecny Radny Marcin Patrys.

Wspólne posiedzenie Komisji zostało nagrane i jest dostępne w biurze rady Urzędu Miejskiego.

Przewodniczący przywitał przybyłych, a następnie odczytał porządek posiedzenia:

1. Otwarcie komisji wspólnej.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Omówienie protokołu z XXI Sesji Rady Miejskiej z dnia 22 września 2025 r.
4. Omówienie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Miejskiej w Tułowicach z dnia 15 września 2025 r.
5. Omówienie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.
6. Omówienie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych.
7. Omówienie uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi.
8. Omówienie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki tej opłaty i ustalenia stawki opłaty za pojemnik lub worek.
9. Omówienie uchwały w sprawie korekty środków z funduszu sołeckiego, na rok budżetowy 2025.
10. Omówienie uchwały w sprawie przyznania środków z funduszu sołeckiego, na rok budżetowy 2026.
11. Omówienie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej.
12. Omówienie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2025 r.
13. Interpelacje i zapytania radnych (na piśmie).
14. Odpowiedzi na listy i zapoznanie się z otrzymaną korespondencją od poprzedniej Sesji.
15. Odpowiedzi na wolne wnioski z poprzedniej Sesji oraz Komisji Wspólnej.
16. Wolne wnioski.
17. Zakończenie obrad.

Przewodniczący zapytał czy Radni zapoznali się z Protokołami i czy są jakieś zastrzeżenia do ich treści. Brak zastrzeżeń.

Przewodniczący Rady poprosił o przedstawienie projektu uchwały Panią Beatę Miękoś. Wyjaśniła ona, że zapisy zarówno uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, jak i w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych przygotowane zostały na podstawie obwieszczenia Ministra Finansów i Gospodarki z dnia 1 sierpnia 2025 r. w sprawie górnych granic stawek kwotowych podatków i opłat lokalnych na 2026 rok. Powiedziała, że Burmistrz zdecydował o podniesieniu stawek

o 4,5%, co w przypadku podjęcia uchwały w niezmienionej wersji zwiększyłoby wpływ do budżetu o 400 tys. zł., natomiast gdyby Rada zdecydowała się na maksymalne podniesienie podatków wpływy do budżetu byłyby wyższe i wyniosły 955 tys. zł. Pani Beata Miękoś wyjaśniła zapisy przygotowanych tabel dotyczących wysokości poszczególnych podatków oraz wpływów do budżetu Gminy w kilku poprzednich latach.

Odpowiadała na zadawane pytania dotyczące maksymalnych wysokości podatków.

Przewodniczący Rady podsumował, że 4,5 % jest to wskaźnik inflacyjny i raczej jego wysokość nie powinna podlegać dyskusji. Na pytanie na co pójdą te dodatkowe środki wyjaśnił, że jest to wpływ do budżetu, a to na co zostaną przeznaczone decyduje Rada i Burmistrz.

Radny Andrzej Bojkowski zapytał czy stawki najmu lokali zostaną również podniesione, na co uzyskał odpowiedź, że w tym roku zostały podniesione.

Przewodniczący Rady Tomasz Gala zapytał czy są propozycje, żeby podnieść podatek o więcej. Brak propozycji.

Przewodniczący Rady poprosił Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały w sprawie pokrycia części kosztów gospodarowania odpadami komunalnymi z dochodów własnych niepochodzących z pobranej opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi. Skarbnik Bogusława Krawczyk przypomniała, że zgodnie z Ustawą o utrzymaniu porządku Gmina jest zobligowana do samofinansowania się systemu, a dochody i wydatki związane z gospodarką odpadami powinny się bilansować.

Przedstawiła sytuację wzrostu ilości odbieranych odpadów. Wyjaśniła, że w związku z brakiem podwyżki opłaty za odbiór odpadów konieczne jest sfinansowanie niedoboru środkami własnymi Gminy.

Dyskutowano na temat gospodarki odpadami w Gminie Tułowice, konieczności podniesienia opłaty za odbiór odpadów oraz problemów z weryfikacją rzetelności deklaracji składanych przez właścicieli nieruchomości, w dyskusji udział wzięli Radni: Krzysztof Cykowski, Michał Kuciński, Agnieszka Zawadzka, Sylwia Szklorz, Tomasz Gala, Adam Pestka, a także Pani Barbara Nowak, Burmistrz Andrzej Wesołowski i Radca prawny Anna Fus.

Radna Sylwia Szklorz zaproponowała zorganizowanie spotkania informacyjnego z mieszkańcami celem przekazanie informacji o konieczności dokładnej segregacji odpadów. Przewodniczący Rady powiedział, że poprosi Dyrektora ośrodka Kultury o przygotowanie takiego spotkania.

Przewodniczący zapytał czy kwota za tonę odpadów jaką obciąża się osoby dostarczające na PSZOK ilości ponad limit, jest równoważna cenie jaką Gmina płaci Firmie odbierającej odpady. Po uzyskaniu informacji, że na podstawie Uchwały Rady kwota, którą płaci mieszkaniec jest niższa zapytała czy Rada chciałaby ją urealnić i zrównać wysokość opłaty mieszkańca z zapłatą Firmie za odbiór odpadów.

Ustalono urealnienie kwoty po podpisaniu nowej umowy na odbiór odpadów i uzyskaniem wiedzy o cenie odbioru.

Radna Agnieszka Zawadzka przedstawiła swoje wątpliwości czy Działkowcy nie powinni mieć swoich pojemników na bioodpady i czy nie powinni wносить za ich odbiór odrębnych opłat.

Omawiając zapisy projektów uchwał w sprawie korekty środków z funduszu sołeckiego, na rok budżetowy 2025 oraz w sprawie przyznania środków z funduszu sołeckiego, na rok budżetowy 2026, Skarbnik Bogusława Krawczyk wyjaśniła mechanizmy przyznawania funduszu

sołeckiego. Poinformowała, że 30 września jest datą kiedy wszystkie pozytywnie zaopiniowane wnioski powinny być podstawą do budowy projektu uchwały budżetowej.

Wyjaśniła, że ze względu na merytoryczne i formalne błędy wniosek Sołectwa Szydłów otrzymał negatywną opinię i Sołectwo miało 7 dni na zwołanie kolejnego zebrania i poprawę wniosku, następnie w terminie 30 dni Rada podejmuje Uchwałę, aby Sołectwo Szydłów uwzględnić w budżecie na rok 2026.

Skarbnik dodała, że korekta dotyczyła również roku 2025.

Przewodniczący Rady Tomasz Gala stwierdził, że każdy popełnia błędy z niewiedzy i tą uchwałę trzeba zatwierdzić aby każdy sołtys mógł fundusz sołecki realizować.

Skarbnik Bogusława Krawczyk omówiła zapisy uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej, wymieniając poszczególne zmiany wprowadzone od poprzedniej sesji, wyjaśniła ich pochodzenie.

Poproszona przez Przewodniczącego obradom o omówienie projektu uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Tułowice na 2025 r. Skarbnik Gminy wyjaśniła, że dochody bieżące budżetu zostały zwiększone w związku z otrzymaniem dotacji celowych oraz wpływem z tytułu podatku od spadków i darowizn, wpływem z tytułu podatku od czynności cywilno-prawnych, a także dotacji umożliwiającej bezpłatny dostęp do podręczników dla uczniów. Wymieniła również wydatki składające się na wprowadzane zmiany w budżecie.

18. Interpelacje i zapytania radnych (na piśmie).

19. Odpowiedzi na listy i zapoznanie się z otrzymaną korespondencją od poprzedniej Sesji.

Przewodniczący Rady Tomasz Gala wymienił korespondencję otrzymaną w okresie międzysesyjnym. Przekazał między innymi zaproszenie na obchody 30-lecia powstania Tułowickiego Ośrodka Kultury oraz zaproszenie przez Nadleśnictwo Prószków na spacer po lesie w cyklu „Spotkanie z leśnikiem”.

20. Odpowiedzi na wolne wnioski z poprzedniej Sesji oraz Komisji Wspólnej.

Przewodniczący Rady Tomasz Gala zapytał czy ktoś z Radnych oczekuje na odpowiedź Burmistrza. Brak chętnych do zabrania głosu.

21. Wolne wnioski.

Radny Adam Pestka zawnioskował o rozpoczynanie posiedzeń Komisji oraz sesji od wspólnej modlitwy, zaproponował przegłosowanie tej propozycji.

Rozmawiano na temat atmosfery i poziomu dyskusji podczas posiedzeń.

Przewodniczący Rady zarządził głosowanie niejawne dotyczące propozycji Radnego Pestki

Radny Adam Pestka podziękował za poprawę oświetlenia na Sali gimnastycznej, Burmistrz Przypomniał, że to Szkoła jest dysponentem Sali i na przyszłość to do Pani Dyrektor winny być zgłaszane wszelkie takie wnioski. Radny zapytał czy w ramach jakiś projektów i dotacji nie można by było całkowicie wymienić oświetlenie, zarówno w sali, jak i na boisku.

Poprosił Burmistrza o spotkanie w sprawie utworzenia Ośrodka Sportu.

Radna Sylwia Szklorz nawiązała do ilości pozyskanych środków zewnętrznych przez Gminę Ujazd, zapytała czy nie można by było zatrudnić firmę zewnętrzną, lub żeby jedna osoba całkowicie skoncentrowała się na pozyskiwaniu środków i wyszukiwała możliwości finansowe dla naszej Gminy.

Rozmawiano na temat pracownika zatrudnionego na związanym z tym tematem stanowisku oraz na temat sposobów pozyskiwania środków i związanej z tym konieczności zapewnienia przez Gminę wkładów własnych.

Radna Agnieszka Zawadzka zgłosiła, że kierowca realizujący transport publiczny, nie zatrzymuje się na każdym przystanku w Sołectwie Skarbiszowice.

Burmistrz poprosił o zgłaszanie takich zdarzeń bezpośrednio przez infolinię oraz dodatkowo o informację na adres mailowy Burmistrza.

Radna Marzena Pochopień poprosiła o zmianę usytuowania przystanku w Niemodlinie obok stadionu.

Zapytała również czy jest możliwość załatwienia dziur w drodze w stronę poligonu w Goszczowicach. Burmistrz obiecał naprawę drogi w najbliższym czasie. Radna poruszyła również temat lamp.

Radna Agnieszka Zawadzka zapytała czy znany jest termin czyszczenia koryta Ścinawy, na co Skarbnik Gminy Bogusław Krawczyk wyjaśniła, że obecnie trwają negocjacje dotyczące zapisów przesłanej przez Wody Polskie umowy, przy wkładzie Gminy w formie obsługi administracyjnej oraz kwoty wysokości 500,00 zł. wobec 145.641,70 zł. wartości całości prac.

Radny Adam Pestka poruszył sprawę trudności prac w celu pozyskiwania środków zewnętrznych.

Poinformował o wyjeździe do Francji reprezentacji MŁUKS-u, nawiązał do możliwości nawiązania szerszej współpracy z klubem oraz urzędem we Francji.

Radny Andrzej Bojkowski przekazał pytanie mieszkańca Tułowic, czy lipy przy remontowanej drodze zostaną usunięte. Stwierdził, że będziemy mieć nową, bezpieczną drogę, a przy niej stare, niebezpieczne drzewa.

Burmistrz Andrzej Wesołowski odpowiedział, że Zarząd Dróg Wojewódzkich wystąpił o zgodę na wycinkę, lecz Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska stawia opór, wskazując na walory estetyczne tych drzew. Przypomniawszy wcześniejsze przypadki przewracania się w Tułowicach takich starych, pustych w środku drzew, przedstawił temat prac przy remoncie drogi. Radny Andrzej Bojkowski nawiązując do wypadku, do którego doszło na skrzyżowaniu ulic 1 Maja z Kościelną zapytał czy nie można zamontować tam progów lub słupków zwalniających.

Rozmawiano na temat możliwych rozwiązań, mogących wpłynąć na poprawę bezpieczeństwa w tym miejscu.

Radna Sylwia Szklorz przypomniawszy o swojej prośbie dotyczącej starych lip obok stawu w Ligocie Tułowickiej. Na co Burmistrz Andrzej Wesołowski odpowiedział, że tydzień temu skierował pismo do Zarządu Dróg Powiatowych z prośbą o przycięcie gałęzi oraz o wykoszenie poboczy drogi w tym rejonie.

Radna Dominika Drażek poruszyła sprawę przygotowanego dokumentu dotyczącego remontu dróg oraz wniosków do budżetu, poprosiła o określenie sposobu ich składania.

Dyskutowano na temat wniosków do budżetu, które będą składane przez Radnych.

W wyniku dyskusji uzgodniono, że Radni przygotowują swoje propozycje, Skarbnik poinformuje o kwocie, którą będą dysponować. Następnie Radni spotkają się w dniach 6 - 7 listopada br., przedyskutują wnioski, a następnie wybiorą z nich te, które będą ujęte w budżecie na 2026 rok.

Radny Michał Kuciński zapytał czy do czasu spotkania w sprawie budżetu będzie sporządzona inwentaryzacja zasobów ochrony cywilnej i ochrony ludności.

Burmistrz poinformował o podpisanych umowach dotyczących przekazania Gminie i wielu różnych sprzętów i wyposażenia z zakresu obrony cywilnej.

Rozmawiano o wcześniejszym stanie wyposażenia Gminy w tym zakresie.

Radny Michał Kuciński poprosił o wykaz aktualnie posiadanego sprzętu oraz wyposażenia. Skarbnik Gminy Bogusława Krawczyk poinformowała o przeprowadzanej corocznie inwentaryzacji majątku oraz, że w tym roku obowiązuje nas co 4-letnia pełna inwentaryzacja we wszystkich jednostkach, w związku z tym będzie to zaktualizowane.

Odnosząc się do słów Skarbnik Radny Michał Kuciński przypomniał, że w złożonej interpelacji poprosił o taki wykaz celem zapoznania się z nim Radnych i przygotowania wniosku do przyszłorocznego budżetu.

Radna Agnieszka Zawadzka zapytała Radną Dominikę Drażek czy wspomniany wcześniej wykaz dróg jest tylko wykazem czy już rankingiem, na co uzyskała odpowiedź, że jest to wykaz o losowej kolejności.

Wiceprzewodniczący Krzysztof Cykowski zapytał Radcę prawną Annę Fus o wyjazd do Warszawy dotyczący przetargu na odbiór odpadów i uzyskał odpowiedź, że przy 4 złożonych zastrzeżeniach do gminnej dokumentacji 3 zostały uznane za zasadne przez Krajową Izbę Odwoławczą, a 1 niezasadna, w związku z tym została zmieniona specyfikacja warunków zamówienia. Radca przedstawiła wniesione zastrzeżenia.

Przewodniczący Rady Tomasz Gala podał wyniki głosowania w sprawie modlitwy przed posiedzeniami: 8 „tak”, 5 „nie” i 1 „wstrzymujący”. Zaproponował aby osoby które chcą się pomodlić przychodziły 5 minut wcześniej i zostały po zakończeniu, aby nikogo nie przymuszać.

Uzgodniono spotkanie 6 listopada w sprawie wniosków do budżetu oraz wstępnie dni posiedzeń: wspólnego Komisji 24 i sesji 27 listopada.

*Przewodniczący Rady
Miejskiej w Tułowicach*

Tomasz Gala